
Parochie H.Sacrament 
Open parochieraad - Verslag van 23 mei 2013 
 
Aanwezig: J.M.Houben, Gerda Renap, Luc Van Looveren, François Van Genechten, Jolien 
Lynen, Lieve Tirelieren, Francine Geens, Rita Gubbi, Peter Verstuyft, Walter Vermeylen, 
Zr.Vic Brems, Zr. Hedwig, Jef Hikspoors, Ivo Sauviller, Thea Peeters, Peter Van Beek, Lief 
Bastiaens, Dries Van Beek, Chris Weckhuyzen, Rik De Vleesschauwer. 
 
Verontschuldigd: Paul Van den Bossche, Denise (KAV), Mia Kuyken, Doris Van der Aa, 
Lieven Van den Eede, Herman Dister, Jan Cox. 

 
Bezinning door de diaken: Het dak van de kerk is meer dan bescherming tegen de regen, 
het moet ook onderdak bieden. Het zijn de gelovigen die dit dak moeten dragen. 
 
Verslag van 14/03/2013, wordt goedgekeurd. 
 

Namens Herman Dister, Els en Wouter dankt de diaken de parochianen voor 
de vriendschap die Rik Dister van hen mocht ontvangen tijdens zijn leven hier 
in onze parochie. 
 
Geloofsgesprekken. 
 
Jean-Marie brengt verslag uit over de drie gesprekken die doorgingen samen met de 
parochies O.L.Vrouw-Middelares en de Verrezen Heer. Drie thema's uit de visietekst van 
de bisschop kwamen aan bod: diakonie, een netwerk van parochies, liturgie en 
sacramenten.  
Volgend jaar (2013-2014) zal hier verder aan gewerkt worden en gezocht naar concrete 
voorstellen. 
Er ging ook een diakonale avond door (Don Bosco-Hoboken) waarin een aantal 
suggesties werden geformuleerd: planmatig en stapsgewijze werken, evenwicht zoeken 
tussen lokale noden en bovenlokale noden (interparochieel), de essentie niet vergeten: 
wij zijn een gemeenschap van leerlingen van Jezus van Nazareth. 
Daarom gaat er een vierde gesprek door op 20 juni (Verrezen Heer) met als onderwerp: 
"leerlingen van Jezus". 
De pastoor van Oud-Berchem (Willibrordus en Hubertus), Jacky Caroen, vraagt om te 
kunnen aansluiten bij deze gesprekken. 
 
Peter Verstuyft vraagt dat de respectievelijke PT's (van de drie parochies) zouden 
betrokken worden bij het formuleren van "kapstokken, vertrekpunten, 
toekomstperspectieven, opbouwende elementen". De verslagen van de vier gesprekken 
moeten hiervoor een leidraad vormen. 
 
PT aan het woord. 
 
Op 2 juni vieren wij Sacramentsdag, naamdag van onze parochie. Dit jaar iets feestelijker 
omdat onze parochie 90 jaar bestaat. Jacky Caroen zal de mis opdragen. 
De 'koffie na de mis' wordt omgetoverd tot een feestelijke receptie. Uitzonderlijk dus op 
de eerste zondag van de maand en niet op de tweede zondag zoals gebruikelijk. 
 



Suggesties vanuit de parochieraad: 
 
- Rita Gubbi zorgt voor uitnodigingen, om na de mis van 26 mei uit te delen in de kerk, 
- Lieve Tirelieren heeft nog kleine brochures over de ontstaansgeschiedenis van de 
parochie (Dries zorgt hiervoor), 
- Lieve neemt contact op met de Heemkundige Kring van Berchem die ook nog over 
ander archiefmateriaal beschikt. 
- Ivo meldt dat ook de kerkraad beschikt over een aantal documenten en foto's. Hij zorgt 
ervoor om een aantal van deze archiefstukken tentoon te stellen op 2 juni. 
- aan de bewegingen en organisaties wordt gevraagd de kerk te versieren met hun 
vlaggen. Jean-Marie zorgt hiervoor. 
- Dries van Beek vraagt zich af of er iets kan gebeuren met de liturgische gewaden van 
de akolieten. (in de grote kasten van de sacristie). 
- François wil wel een DVD samenstellen om af te draaien tijdens de 'koffie na de mis' in 
het PC. 
 
Het Groene Boekje + parochiekalender. 
 
Op 28 augustus wordt de laatste hand gelegd aan de parochiekalender. Jean-Marie 
vraagt dat tegen half augustus reeds zoveel mogelijk data naar hem worden 
doorgestuurd. Hij zal dit op 30 mei ter sprake brengen (vergadering van alle 
bewegingen en organisaties). 
Vraag van de voorzitter: kunnen wij Jean-Marie van dit werk bevrijden? Is er iemand 
kandidaat om dit over te nemen? 
Een oproep aan iedereen om winkels, firma's, bedrijven aan te spreken om publiciteit te 
maken in het Groene Boekje. Peter vraagt aan zuster Pia de informatie rond prijzen, 
afmetingen, enz. 
 
Terloops wordt opgemerkt dat de parochie voor de uitdaging staat om te zoeken naar 
een nieuwe formule voor de parochiefeest(en) in 2015, vermits het HHF-comité nog 
twee jaar verder werkt, maar er dan mee ophoudt. 
 
Nieuws van de Financiële commissie. 
 
De vzw 'Werken der Parochie van het Heilig Sacrament' is in vereffening gegaan. Het 
jeugdlokaal van KSJ (Helderstraat) is nu definitief eigendom van de vzw 'Een hart voor 
Tarcidall'. Het financieel saldo werd overgeschreven op de rekening van de parochie 
H.Sacrament.  
We danken Walter Vermeylen om heel deze operatie tot een goed einde gebracht te 
hebben. 
 
Jolien Lynen, hoofdleidster van KSJ-Tarcidall, doet een warme oproep aan de 
parochianen om mee te helpen bij de renovatie van hun lokaal in de Helderstraat. 
 
 
 
De Kerkraad. 
 
- Het kerkgebouw. 



 Er is terug contact opgenomen met het architectenbureau 'Omgeving'. De 
 opdracht is te zoeken naar partners die in ruil voor de grond en het gebouw van 
 de kerk, een dubbel project zullen uitwerken: kinderopvang en bejaardenopvang. 
 Er moet ook voorzien worden in een liturgische ruimte. 
 
- het 'fleece'-project 
 Om te winter door te komen wordt voorgesteld 'dekens' (flees) aan te kopen die 
 kunnen gebruikt worden tijdens de diensten in de kerk. De kerkraad heeft reeds 
 advies gevraagd aan het bisdom. Zij denken er niet zo positief over. Vraag is of wij 
 hiervoor toelating moeten krijgen van het bisdom.  
 De parochieraad staat wel achter dit initiatief. 
 
- het Vijfjarenplan. 
 De kerkraad is verplicht een meerjarenplan bij de stad Antwerpen in te dienen.
 Dit plan loopt over de jaren 2014-2019. 
 Het plan is ingediend en moet goedgekeurd worden door de gemeenteraad. 
 
Organisaties en bewegingen aan het woord. 
 
Werkgroep eerste communie. 
 
We blikken tevreden terug op de viering van de eerste communie. Veel volk, goede sfeer, 
en mooie versiering van de kerk. 
Lief Bastiaens laat wel weten dat er nieuwe 'begeleiders' gezocht moeten worden tegen 
volgend jaar. Er wordt gezocht bij de ouders van dit jaar. 
Met veel dank aan Lief en haar ploeg die jarenlang de voorbereiding van de eerste 
communie verzorgden. 
 
Parochiecentrum (PC) 
 
Met de winst van vorige HHF zullen volgende werken uitgevoerd worden: 
- nieuwe trap, 
- renovatie van de voorgevel 
- herprofilering van de hoofdingang, 
- werken aan de elektriciteitscentrale, 
Natuurlijk wordt er nog altijd gezocht naar nieuwe vrijwilligers. 
François Van Genechten is tevreden over de initiatieven van de parochie om meer volk 
naar het PC toe te leiden (koffie na de mis). Dank aan iedereen. 
 
Parochieblad 
 
De volgende vier weken moeten alle berichten bezorgd worden aan Rik De 
Vleesschauwer: r.devleesschauwer@skynet.be 
 
Het vormsel 
 
De federatie Berchem telde dit jaar ongeveer 80 vormelingen. Voor volgend jaar wenst 
Jean-Marie het vormsel in de namiddag laten doorgaan, om niet in tijdsnood te geraken 
bij mogelijke uitvaarten in de parochie. 



Jean-Marie is tevreden over de groep vormelingen van dit jaar. Dit motiveert hem om 
verder te doen. 
 
Missiewerking  
 
OKRA nodigde Jean-Marie Van Damme uit om een avond te komen spreken over zijn 
werk in Brazilië. Het werd een interessante en boeiende avond. Hij werkt vooral rond 
mensenrechten. 
Suggestie: meer nieuws in het parochieblad over de werking van de missiekring en de 
werking van Jean-Marie in Brazilië. Is dit haalbaar ? Dit is toch ook een deel van ons 
parochieleven.  
 
Gebedsdienst op zaterdag 
 
Zuster Vic stelt de vraag of er niet kan gezocht worden naar een nieuwe formule voor de 
avonddienst in hun kapel. De laatste weken loopt het aantal aanwezigen sterk terug 
(soms een vijftal mensen). Kan dit delicate onderwerp met de aanwezigen zelf 
besproken worden? Wie moet dit doen ? 
 
Varia 
 
- Tijdens de maanden juli en augustus zal het secretariaat slechts open zijn op 
vrijdagvoormiddag (van 9u30 tot 12u00). 
 
- Vraag van OKRA: briefwisseling voor OKRA deponeren op een vaste plaats aub. 
 
- Vanaf 1 juli tot eind augustus is het PC slechts open op vrijdag- en zondagvoormiddag. 
 
- Op dit ogenblik beschikt de parochie over een 40-tal mailadressen. Via deze weg 
worden de uitnodiging en het verslag van de parochieraad verspreid. Het is een snelle 
en eenvoudige manier van werken. We willen dit graag uitbreiden. 
Vraag aan de bewegingen: bezorg ons nog meer adressen van bestuursleden, gewone 
leden enz. 
Vraag aan iedereen: spreek mensen aan en vraag hen of zij hun mail-adres willen 
vrijgeven om sneller geïnformeerd te worden over het parochieleven. 
 
- Kan het informatiebord (gevel van het secretariaat) aangepast worden ? Ook op de 
website dienen nog een aantal aanpassingen te gebeuren. 
 

Data parochieraden van volgend werkjaar 
dinsdag 17 september 2013 
dinsdag 10 december 2013 

dinsdag 18 maart 2014 
dinsdag 20 mei 2013 

 
verslag: Rik DV 


